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 :آنچه در نشست کمیته بین الملل خانه معدن ایران گذشت

 
 :دستورجلسه

مناسبات اقتصادی در بخش معدن وصنایع معدنی،بین دو کشور ایران و روسیه با بررسی 

 مشارکت اتاق مشترک ایران و روسیه
 

  
 : مهندس جلالی فر،عضو محرم هیات رئیسه اتاق مشترک ایران و روسیه

 
بطور کلی هر ساله آمار مبادلات تجاری ایران با روسیه را پایش می کنیم اما در 

عدنی و مصالح ساختمانی وضعیت نامطلوبی در بازار هدف داریم که حوزه محصولات م

 .اعداد بسیار پایین است
میلیون دلار به  60بوده که بعد دچار افت شدید شدیم و از  2013اوج فعالیت در سال 

میلیارد دلار واردات دارد  12تا  11میلیون دلار رسیدیم که برای بازاری که  21

 .ه دسترسی لجستیکی که وجود داردبسیار کم است، با توجه ب
این دسترسی با واسطه اتفاق می افتد و باید محصولات معدنی و صادراتی را تفکیک 

کنیم و بعضی اقلام که جذابیت بیشتری دارد در اولویت قرار گیرد. باید بتوانیم 

توسط دست اندرکاران امور معدن بازار هدف را بررسی کنیم. ایجاد یک پایگاه 

 .ی های معدنی در سرای تجاری ایرانیان می تواند مفید باشدتوانمند
در ادامه نشست، ارائه ای توسط دبیر کمیته بین الملل خانه معدن ایران به شرح 

 .ذیل صورت گرفت
کشور آسیایی و اروپایی مرز زمینی و  14روسیه پهناورترین کشور دنیاست، با  -

رگترین منابع معدنی جهان را در میلیون نفر جمعیت، بز 147دریایی دارد و با 

 .اختیار دارد

روسیه دومین صادرکننده بزرگ مواد معدنی نادر است و بین سه تولید کننده طلا ،  -

 .میلیارد تن زغال سنگ تولید می کند 175پلاتینیوم و آهن است. سالانه 

ایران دولت روسیه راه را برای سرمایه گذاری هموار کرده است، صادرات روسیه به  -

میلیارد دلار بوده که بیشتر غلات ، گوشت، چوب و... بوده، بیشتر واردات  28/1

 528روسیه از چین و آلمان و بلاروس و آمریکاست و وارداتشان از ایران حدود 

 .میلیون دلار بوده است
در سال های گذشته تولیدات معدنی روسیه کاهش داشته است، می توانیم از این  -

 .ادرات مواد معدنی به روسیه استفاده کنیمموضوع برای ص
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مهندس جلالی فر: در رابطه با بحث صادرات مواد معدنی یکی از مواردی است که باید 

روی آن کار شود با توجه به سند چشم انداز اقتصادی روسیه که برنامه دارد با 

این  کشورهای شمال آفریقا و هند از طریق ایران ارتباط داشته باشد می توان از

 .فرصت استفاده کرد
در بحث توافق نامه اوراسیا بهره برداری موردنظر انجام نشده و تیم مذاکره کننده 

 .نتوانسته امتیازات بیشتری بگیرد
خود آقای پوتین خواستند سند سند را  2013نوامبر  8در راستای پیاده سازی سند 

محدودیت ها و موانع  عملیاتی کنند و باید تجارت آزاد با ایران عملیاتی شودو

 .برطرف شود
ایران می تواند بخشی از مواد معدنی روسیه را از طریق راههای ارتباطی و بنادر 

 .خود به کشورهای همسایه انتقال دهد
بزرگترین ضعف عدم حضور صاحبان مشاغل و فعالان حوزه معدن در نشست هاست. باید بخش 

 .خصوصی حضور بیشتری در نشست ها داشته باشد
 

 : دکتر اسدی
در شناسایی بازار و هدف گذاری ضعف داریم. با توجه به وجود شرکت سرامیک سازی در 

منطقه ماخاچکالا و نیاز آنها به مواد اولیه، خواستار واردات مواد اولیه از 

استان های شمالی و شمال غرب ایران هستند. به موادی مانند خاک های صنعتی ، خاک 

 .نیازمندند. تقاضا برای بنتونیت و ... نیز وجود دارد نسوز و کربنات کلسیم

 : دکتر اسپهبد
همانطور که اشاره شد به دلیل وسعت و همسایگی با ما باید بیشترین استفاده را در 

زمینه تجارت معدنی با روسیه داشته باشیم. در مورد عناصر نادر خاکی خیلی ضعف 

ع در این زمینه کاری صورت نگرفته داریم و کاری نکردیم و با وجود این همه تنو

است، نیاز به کارشناسان ورزیده داریم که در همسایگی ما مانند روسیه هستند باید 

 200از تکنولوژی و دانش کشورهای پیشرفته در این زمینه استفاده کنیم. شاید حدود 

 .سال در این زمینه ها از ما جلو هستند
 

 : مهندس جلالی فر
قت کارگروهی با روس ها تشکیل دهیم و بازاریابی را شروع کنیم ما باید در اسرع و

و تبادل تکنولوژی داشته باشیم. تیم ما تا بحال کار معدنی نکرده است در کنار 

 .شما با تمام وجود فعالیت می کنیم

 : مهندس بهرامن
خوشحالم که در کنار شما هستم، امروز بحث ایجاد ارتباط در همه زمینه ها مطرح 

ما هم کم و بیش با روسیه ارتباط داریم. که این همکاری بیشتر در زمینه  است.

 .خرید ماشین آلات معدنی بوده است
 .روسیه در بخش طلا و تیتانیوم از ویژگی های خاصی برخوردار است

بهترین راه اتصال و همکاری راههای مشترک دو کشور است. در مجموع در نظر داریم 

معدن داشته باشیم، چه در بخش اکتشاف، چه در بخش بهره  تفاهم نامه هایی در بخش

 . برداری و بازاریابی
کشور روسیه کشوری است که می تواند مسیر ها را برای ما باز کند لذا بایستی ما 

 .در اتاق مشترک ایران و روسیه و خانه معدن از این زمینه استفاده کنیم
 متی و نیمه قیمتی چونه است؟خانه معدن اردبیل : شرایط صادرات سنگ های قی

مهندس جلالی فر: لازمه آن ارتباط برقرار کردن با شرکت ها و سازمان هاست. در 

زمینه مصالح ساختمانی خیلی ضعیف عمل کردیم چون حضور مستقیم نداشتیم. در بخش 

 .کاشی و سرامیک با توجه به بازار هدف می توان ورود کرد
ترک دو پتانسیل وجود دارد، یکی مواد معدنی نادر دکتر رکنی : در زمینه فعالیت مش

وکمیاب خاکی که پتانسیل معدنی آن وجود دارد ولی دانش دسترسی و فرآوری آن را 

نداریم. دانش فنی استحصال این عناصر نسبت سایر عناصر دیگری همانند آهن، مس، 

ها را استحصال توانیم آنای هستند و به راحتی میهای شناخته شدهسرب و روی که روش

کنیم دشوارتر است. عناصر نادر خاکی به دلیل پاراژنز بودن با برخی مواد معدنی 
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ها و مواد پرتوزا و ترکیب آنها با دیگر مواد معدنی ها، تیتانهمچون آهن، فسفات

کند. ضمن اینکه عناصر های دیگر دشوارتر میاستحصال و فرآوری آنها را نسبت به روش

خی از کشورها همچون ایران که از منابع و ذخایری با عیار پایین نادرخاکی در بر

گذارد. به همین دلیل برای فرآوری برخوردارند مسیر دشواری را در پیش رو می

های مختلفی همچون ثقلی، مغناطیسی، الکترواستاتیک و بایست از روشمی

ند برخورداری از های مختلف نیازمهیدرومتالورژی استفاده کنیم که استفاده از روش

 .دانش فنی و فناوری بالایی برای استحصال این عناصر است
وی افزود:امروز به دلیل حجم پایین مصرف عناصر نادر خاکی،شاید چرخش مالی بالایی 

در این حوزه وجود نداشته باشد اما اکنون به دلیل قرارگیری در شرایط تحریم و 

ه این عناصر از خارج از کشور، باید به های ایجادشده برای خرید و دسترسی بچالش

دنبال نگاه بلند مدت و تولید در داخل از کشور بود و باید توجه داشت که این 

منابع جزو منابع استراتژیک کشور است هرچند که عیار آنها پایین باشد.از این رو 

 بتوان تا شده پیگیری جدیت با کشور در عناصر این فرآوری  بایست روشهای شناساییمی

 .کرد تکیه منابع این از داخلی استفاده روی بر
ه تا نیازمند استفاده ای نبودکشور ما جزء کشورهای صنعتی دارای فناوری پیشرفته

های خود را برای ساخت محصولاتی چون وسیع از این عناصر باشد و نیازمندی

است. اما بعد از ها و پودرهای ساینده را تاکنون با واردات تامین کرده کاتالیست

ای در حوزه معدن به های توسعهها و خروج ارز کشور ذهنیت سازمانایجاد شرایط تحریم

گیری از عناصر نادر خاکی کشور گرایش پیدا کرد و مانیز بید بتوانیم در سمت بهره

  . جهت تسریع این مهم اقدام نماییم
ای نوسازی تجهیزات معدنی دیگری بحث ماشین آلات معدنی مورد نیاز معادن کشور بر

 .است. در حال حاضر ارتباط خوبی با شرکت ماشین آلات معدنی اورال داریم
بازار روسیه برای ما بازار مناسبی است، قاعدتا باید از همکاری اتاق مشترک 

 .استفاده کنیم
مهندس جلالی فر: نمایندگی های روسیه از پیشنهادات شتاب دهنده در زمینه ارتباط 

یر کشورها استقبال می کنند. از مسیر دیپلماتیک برای بهره مند شدن از با سا

تکنولوژی در بخش ماشین آلات و تجهیزات استفاده می کنیم. سعی می کنم این موضوعات 

 .را منتقل کنم. روس ها به توسعه روابط علاقه مندند

دارند. سعی  بازدید از معادن قزاقستان و روسیه با توجه به اینکه معادن سرشاری -

کنیم عناصر نادر خاکی را بیشتر در نظر داشته باشیم و به دانش آن دسترسی پیدا 

 .کنیم

برای کار بر روی عناصر نادر خاکی باید با دانشگاه ها و انستیتوهای روسیه  -

همکاری داشته باشیم. اگر اتاق مشترک بتواند این همکاری را ایجاد کند بسیار 

 .مطلوب خواهد بود
دس بهرامن : استراتژی خانه معدن ارتباط با دنیا برای کارهای معدنی است و مهن

کمک گرفتن در تمام زمینه ها که از آنها استفاده کرده و استقبال میکنیم. 

 ارتباطات فنی و دانشگاهی از اولویت های ماست و پیگیری میکنیم
 

  
 

 مصوبات جلسه

 موضوع ردیف

مسئول اجرا/ 

 مهلت پیگیری

1 

   

2    
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آقای مهندس ، آقای علیخانی ، آقای مهندس پورفلاح، آقای مهندس ابراهیم جمیلی

 مهندس رحیمی ،  آقایسرکار خانم دکتر رکنی ، آقای مهندس بهرامن ،عبدالکریم کریمی

 شرح جلسه

 
 

نشست کمیته مشورتی بین الملل خانه معدن ایران با حضور روسای اتاق های سومین 

 :بازرگانی مشترک
 ارمنستان،-ایران

 ایتالیا، -ایران 
 هند-ایران

 ترکیه،-رییس خانه اقتصاد ایران 
 رئیس کمیسیون معادن اتاق ایران

 نماینده ایمیدرو و 

 جمعی از فعالین معدنی و اعضای خانه معدن ایران 
 

ابتدای جلسه سرکار خانم دکتر رکنی، دبیر و مدیر اجرایی خانه معدن ایران به در 

توضیح اهمیت تشکیل کمیته بین الملل خانه معدن ایران با توجه به شرایط تحریمی 

موجود در کشور پرداختند و پس از آن پاورپوینتی کوتاه در مورد فرصتهای تجاری 

 .موجود بین ایران و هند ارائه نمودند
ر ادامه جلسه، آقای مهندس ابراهیم جمیلی، رییس اتاق مشترک ایران و هند به د

تبیین جایگاه خانه معدن ایران در روابط بین الملل پرداخت و گفت در رابطه با 

 .ایران و هند، هند چند ویژگی دارد
اول این که هند فرصتی است در بحث تحریم چرا که ارتباط با هند نسبت به 

 .راحت تر استهمسایگانمان 
دوم اینکه در بحث توافق چابهار، تحریم شامل این بندر نمی شود. اما ظرفیت 

چابهار محدود است. امکانات چابهار کم است اما بیشتر خواهد شد.. مشکل چابهار 

 .این است که کشتی ها موقع برگشتشان خالی هستند

 .سوم اینکه برعکس چین، هندی ها مسلط به زبان انگلیسی هستند

 .چهارم اینکه هندی ها حضور گسترده ای در سایر کشورها دارند
در برابر هندی ها توصیه می شود قراردادهای محکم که شامل شرایط داوری هستند 

بسته شود. متاسفانه ایراد ما در هند اسن است که رایزن بازرگانی نداریم. اما 

تاسیس نماید و ثانیا  اتاق ایران و هند در نظر دارد که اول دفتری در آن کشور

قرار است با همکاری بانک پاسارگاد که در حال تاسیس شعبه در این کشور است، 

دایره حقوقی مشترکی دایر شود. همچنین برنامه ای مد نظر است که شرکت های مشترک 

 .با هندی ها تاسیس شود. از نظر افکار عمومی، کالاهای هندی خوشنام هستند
که اتاق بازرگانی هندی ها مثل ایران نیست. چهارتا تشکل  در مورد هند باید گفت

وجود دارد که دوتای آن صنعتی، یکی صادراتی و یکی بازرگانی هستند که در عین 
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 .حالی که مستقلند، مکمل یکدیگر نیز می باشند
نکته ای که وجود دارد این است که هندی ها در بحث تکنولوژی خیلی خوب هستند و در 

صنایع معدنی در برخی ماشین آلات می توانند کمک کننده باشند و قرار بحث معدن و 

است به زودی دومین اقتصاد دنیا شوند. این مورد باعث می گردد تقاضای مواد مصرفی 

 .این کشور بالا برود
هم اکنون بهترین زمان آن است که کالاهایی را که نمیتوان از سایر کشور ها وارد 

نمود. حتی بندری به منظور خاص صادرات به ایران در نظر کرد از طریق هند وارد 

 .گرفته شده است که نه ایران آن را رسانه ای می کند و نه هند و حتی نه آمریکا
ما نتوانستیم کالاهای با تعرفه ترجیهی برای هند اعمال کنیم و بنابراین در برخی 

به نام افغانستان به این  کالاها در صادراتشان مشکل داریم.. کالاهای ایرانی معمولا

 .کشور صادر می شود
توصیه می شود خانه معدن ایران برای صادرات گروه های کالایی تیم هایی را تشکیل 

 .دهد
در شرایط فعلی اتاق ایران و هند شرایطی را تدوین کرده است که برای همه 

 .ستا پذیر امکان اتاق در عضویت بدون مشاوره  بازرگانان و فعالان، خدمات
مهندس رحیمی، رییس کمیته کرومیت و منگنز خانه معدن ایران، در خصوص ایجاد 

بندرگاه صادرات مواد معدنی )که چندین سال پیش کلید خورد و متوقف شد( در چابهار 

 آیا جایگاهی وجود دارد؟
پاسخ آقای جمیلی: قطعا همکنون بیشتر زمین های بندر چابهار اشغال شده است. قرار 

انه صادراتی فله در پابهار تاسیس شود. به طور کلی سه اسکله در چابهار بود پای

 .وجود دارد

 فضا این که داریم هم دیگر اسکله دو. دارد هم توسعه طرح  اولی شهید بهشتی است که

 شود تاسیس هند و ایران نام به صنعتی شهرک بود قرار. است نموده تنگ ما برای را

 .نمود مستهلک را طرح این مدیریتی تغییرات اما
 :آقای مهندس پورفلاح، رییس اتاق ایران و ایتالیا

 :تراز بازرگانی ایران و هند چقدر است -۱
میلیارد دلار و این تراز به دلیل نفت، مثبت است. البته ما پتانسیل  9-6پاسخ 

 .میلیاردی داریم 90صادرات 
 ترکیب کالایی محصولات صادراتی به هند چیست؟-۲

 تروشیمی، نفت و کنسانتره مواد معدنیپاسخ: پ
 در صورت توقف تبادلات تجاری به هند مشکلات ما چیست؟ -۳

پاسخ: خوشبختانه ما در این زمینه مشکل حادی نداریم چرا که صاحبان تاثیر گذار 

 .ثروت در این کشور زرتشتیان ایرانی تبار هستند که بسیار به کشورشان علاقه دارند
انجمن سنگ ایران: آیا امکان اعتبار سنجی برای اتاق ایران و هند آقای علیخانی، 

 هست؟
 .پاسخ: خیر اما می توان توصیه نامه صادر کرد

میلیارد صادراتی که توانایی انجام آن را داریم چه  90خانم دکتر رکنی: در مورد 

 موادی شامل آن میشود؟
 .پاسخ: مس، فولاد و پتروشیمی ها

 
اس ام ای هاست. بسیاری از صنایع هندی را اس ام ای ها  نکته اینکه هند کشور

 .تشکیل می دهند
 :آقای مهندس عبدالکریم کریمی، رییس خانه معدن استان چهارمحال و بختیاری

یکی از مشکلات اساسی ما در بندر چابهار، نبود خط آهن است. مشکلات ما در بندر 

خط آهن در آن استفاده کرد. چرا چابهار وقتی به طور کامل حل می شود که بتوان از 

که هزینه باربری در خط آهن کم تر از جاده است، امنیت بیشتری دارد، و حجم 

جابجایی مواد بسیار بیشتر از ظرفیت جاده است. ضمن اینکه به راحتی میتوان درامد 

بالایی فقط از طریق ترانزیت تولیدات کشورهای آسیای مرکزی به چابهار کسب کرد. در 

یت با این طرح، دیگر هیچ کشتی تجاری از بندر چابهار خالی بر نمیگردد. نها

پیشنهاد این است که با توجه به طرح توسعه بندر چابهار توسط هند، می توان از 
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 .این کشور برای توسعه خط آهن و اتصال این بندر به خط آهن سراسری استفاده نمود
از حضار گفت جامعه معدنی در حال  آقای مهندس بهرامن در انتهای جلسه ضمن تشکر

حاضر با مسائل نقل و انتقال مواد معدنی و تجارت در دنیا درگیر است. کمتر تشکلی 

را میتوان یافت که مسائل بین المللی را دنبال کند. هرچه ارتباطات ما قوی تر 

  باشد، راحت تر می توان کار کرد. ما به این باور رسیده ایم که
 .در صنف ما، مشکل همه ماستمشکلات هر شخصی 

امیدوار هستیم که بتوانیم در مورد کشورهای دیگر نیز مثل هند، قزاقستان و 

ترکیه، چنین جلساتی داشته باشیم. به طور پیش فرض ما در آینده ای نزدیک طی 

هماهنگی با اتاق ایران و ایتالیا، برای جلسات آینده کمیته از کارشناسان این 

کرد تا مسائلمان را با این اطلاعات بدست آمده حل نماییم.  اتاق دعوت خواهیم

جامعه ما تشنه اطلاعاتی است که می تواند در مباحث بازرگانی به شدت کمک کننده 

 .باشد
در مورد ایران و عمان نیز در بخش معدن برای ما بسیار با اهمیت است. نیاز داریم 

را در حوزه تجارت ایران و عمان  تا اطلاعاتی داشته باشیم تا بتوانیم مسائل خود

حل نماییم. بنابراین حتما از این اتاق مشترک نیز جهت نشستی دیگر در این زمینه 

 .دعوت خواهیم نمود
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 اسامی حاضرین

 ، دکتر محمد مهدی فاتح ، بابک بهادریآقای  ، مرادلو آقای ، انارکی مهندس حمیدی

 محمدرضا بهرامن ، مهندس دکتر عطایی

 شرح جلسه

 
 

  
صنعت و دانشگاه را با دعوت از  خانه معدن ایران اولین نشست رسمی کمیته ی ارتباط

کلیه ی روسای دانشکده های معدن و زمین شناسی از سرتاسر کشور در محل 

 قطب_علمی_مهندسی معدن )دانشگاه صنعتی شاهرود( تشکیل داد
 

کنیم و اینکه به چه بلوغی ها صحبت خواهیم درباره سیر تحول دانشگاهوقتی می»

ها چهار نقش را باید در بحث تاریخی دانشگاهاند، چهار بازه تاریخی یا رسیده

ها های چهارگانه دانشگاهتوان آن را به نسلمدنظر داشته باشیم؛ چیزی که البته می

 «.تعبیر کرد

 
دکتر عطایی رئیس دانشکده معدن،نفت وژئوفیزیک دانشگاه صنعتی شاهرود و رئیس قطب 

 علمی_معندسی معدن دانشگاه شاهرود
 

 :فاتح ،رئیس دانشگاه صنعتی شاهروددکتر محمد مهدی 

 
 در صنعت با کمک دانشگاههاR&D لزوم تقویت بخشهای

 دانشگاهها باید بتوانند به نیاز صنعت پاسخ دهند
 باز مهندسی ساختارها در دانشگاه

 
 :وی افزود
سوی های کارآفرینی بهبنیان و زیرساختاین دانشگاه با دو هدف توسعه خدمات دانش

سوی دانشگاه کارآفرین، تقویت ارتباط گام برداشته است، نتیجه حرکت بهآموزی مهارت

صنعت و جامعه، توسعه دانش، پژوهش و فناوری تقاضامحور، تولید مشاغل جدید، 

های اشتغال فراگیر وارتقای رتبه دانشگاه افزایش درامدهای دانشگاه، اجرای برنامه

 . انشگاهها باید باشداز جمله اهداف دانشگاه صنعتی شاهرود و سایر د
 

محمدرضا بهرامن،رئیس خانه معدن ایران ،ضمن ابراز خرسندی و قدردانی از حضور 

 :کلیه ی روسای محترم دانشکده های معدن خاطر نشان کرد
 

ما در صورتی می توانیم به سوی توسعه و پیشرفت در صنعت_معدنکاری گام برداریم که 

نباشیم، صنعت معدنکاری کشور در صورتی به از ارتباط متقابل این دو نهاد غافل 

رشد و توسعه واقعی دست خواهند یافت که از طرح های تخصصی و خلاقانه ی دانشجویان 
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 گیرند یاری  معدنکاری صنعت  و فارغ التحصیلان دانشگاه ها در راه ارتقائ
 

ین سه زیست، اجتماع و اقتصاد است. اتوسعه پایدار به معنای ایجاد تعادل بین محیط

عنصر با یکدیگر در ارتباط هستند و نبود تعادل در هر یک از این سه ضلع موجب 

 .شودها میبرهم خوردن تعادل در سایر بخش
های اصلی از های بزرگ معدنی، توسعه پایدار را به یکی از بخشامروزه، شرکت

 . اندوکار خود تبدیل کردهکسب
خود بر در مرکزیت قرار گرفتن توسعه  2018ریوتینتو در گزارش توسعه پایدار سال 

 .اش تاکید کرده استهای اقتصادیپایدار در استراتژی
شاید بهترین تعریفی که از توسعه پایدار در معدنکاری ارائه شده است این باشد که 

ها کنیم که پایداری به معنای قرار دادن مردم، معیشت و نیازهای آنما تایید می: »

 .«حلی استدر مرکز هر راه

 
امروزه باید به منظور گسترش_خلاقیت و نوآوري نسبت به برنامه ریزي با اخذ 

رویکردي سیستمي و نگاه رو به آینده اقدام نموده و با اخذ تدابیر و تمهیداتي از 

 این نظیر امکان تحقق توسعه اي پایدار را در جوامع خود بیش از پیش فراهم نمایند

 
حترم دانشکده ی معدن دانشگاه صنعتی شاهرود که امکان تشکر می کنم از ریاست م

برگزاری اولین نشست رسمی کمیته فوق تخصصی ارتباط صنعت و دانشگاه را در محل قطب 

 .علمی_مهندسی معدن برای ما فراهم کرد
برنامه ریزی این کمیته بر این مبناست که بتوانیم سایر جلسات را هر بار در محل 

های معدنی در هر استان و با حضور گسترده ی فعالین معدنی هر کدام از دانشکده 

 .برگزیده و نمایندگان صنعت معدنکاری در هر استان برگزار نماییم
درصددیم تا زیرگروههای تخصصی را تحت عناوین معدن وبرق، معدن و رباتیک، معدن 

 ونانو ،معدن و جامعه شناسی و...،را در این کمیته ایجاد کنیم
 

ساعته ی کمیته ی ارتباط صنعت و ۵همترین مباحث طرح شده در نشست از جمله م

   دانشگاه خانه معدن ایران در محل قطب علمی _مهندسی معدن کشور
 

 :مهندس حمیدی_انارکی عضو هیات مدیره خانه معدن ایران در این نشست گفت
 

و تولید وجود یک حلقه گمشده بین مراکز علمی و صنعتی در جامعه کاملا مشهود است 

 علم و تبدیل آن به فن آوری از وظایف

 . دانشگاه است
یافتن این حلقه مفقوده با مدیریت و تدبیر بخش خصوصی و حمایت دولت قابل انجام  

است ؛ نباید بدنبال قرار دادن این امر در دستور کار و اولویتهای دولتها بود 

 . چرا که با عوض شدن دولتها اولویتها نیز عوض می شوند
بارها استراتژی معدن نوشته شده،طرح اکتشاف تصویب میشه اما توی مجلس اعتبار 

 !!نمیگیره
 .ارتباط صنعت و دانشگاه پستوری نیست

 .محور و مروج فرهنگ ارتباط صنعت با دانشگاه باشد ها تقاضاباید پژوهش

 .باید جامعه را با فرهنگ معدنکاری آشنا کنیم
 

 :صنایع و معادن سرب و روی ایران گفتمدیره انجمن  مرادلو، هیات
امروز به برکت صنعت معدنکاری، خواهیم توانست علاوه بر کمک به رفع مشکل بیکاری 

 به توسعه اقتصادی کشور نیز کمک شایانی
 .کرد

وی خطاب به اساتید و روسای دانشکده های معدن گفت: به شاگردان خود آموزش دهید 

ار گرفتند، به هنگام اخذ تصمیم درباره صنایع که زمانی که پشت میز مسئولیت قر

ها مشورت کنند چرا که به دلیل باید نظرات صاحبان صنعت را نیز شنیده و با آن
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های اشتباهی اتخاذ شده و با دعوت نکردن از اعضای متخصص به جلسات دولتی، تصمیم

ما باز هم وجود اینکه صدها جلسه دیگر برای جبران آن تصمیم نادرست برگزار شده ا

 .تصمیم مربوطه، تصحیح نخواهد شد
 

درصد از تولیدات شرکت خالص سازان روی به اقصی نقاط دنیا صادر  ۹۵در حال حاضر 

می گردد . اقدامات لازم جهت عضویت در بورس فلزات لندن در حال انجام می باشد . 

و روی هند این شرکت هم اکنون عضو فعال انجمن بین المللی روی ،انجمن توسعه سرب 

، انجمن صنایع و معادن سرب و روی ایران ، شرکت تعاونی صنایع و معادن سرب و روی 

کشور، انجمن آزمایشگاه همکار آزمون و کالیبراسیون و اتحادیه صادرکنندگان صنایع 

 . باشد می  و معادن سرب و روی
 

 :نیاز برند ما در حال حاضر
 بتوانیم از خروجی فیلترکیک ها در صنعت

 .اشی وسرامیک استفاده کنیمک
 

 :بابک بهادری،رئیس کمیسیون معدن وصنایع معدنی مرکز پژوهشهای مجلس شورای اسلامی
 .خلا ارتباط صنعت و دانشگاه بر همگان مشهود است

استراتژی توسعه صنعتی با تمرکز بر ارتباط صنعت و دانشگاه باید مورد توجه قرار 

 .گیرد
 لزوم تشکیل صنعت فناور

 .مها خودبخود صنعت کشور را بسمت فناور شدن جهت داده استتحری
 .لزوم تشکیل انستیتوهای تخصصی سرب و روی،طلا،آهن وفولاد و..،با هدف تمرکز دانش

 
 

  
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 مصوبات جلسه

 موضوع ردیف

مسئول اجرا/ 

 مهلت پیگیری

1 

   

2    



 

خانه ارتباط صنعت و دانشگاه کمیته  صورتجلسه

 معدن ایران

 

 تاریخ:

۴/۱۲/9۸ 

 

 
 

  


